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ZÁPIS č. 8/ 2018
z jednání Výboru ZO OS KOVO ABB Brno konaného dne 17.10.2018 od 14.00 hod.

a konaného 21.11.2018 od 14.00 hod.

Přítomni:  viz. prezenční listiny
Omluveni: viz. zápisy a výpisy z el. komunikace
Hosté:  ano – samostatná jednání

Program jednání V ZO KOVO ABB BRNO
1) Projednání záležitostí zaměstnavatele ABB s.r.o.
2) Kolektivní vyjednávání s ABB Česká republika
3) Projednání záležitostí zaměstnavatele AB Komponenty s.r.o.
4) Projednání ekonomických záležitostí ZO a schválení výdajů.
5) Diskuze, informace od jednotlivých zástupců z výrobních závodů a Závěr

Bod 1: Projednání záležitostí zaměstnavatele

V průběhu října a listopadu byli zástupci zaměstnanců po jednotkách seznamováni
s potřebnými informacemi dle obvyklého scénáře.
Proběhlo jednání na lokalitách – výrobních jednotkách o mzdových výdajích a
projednání rozdělení nadstandartních složek mezd. Jednotka EP Heršpická, která není
součástí jednotky EPDS i nadále rozděluje tzv. 13.plat. Projednávání výše tohoto
benefitu dle KS proběhlo 21.11.2018 za přítomnosti zástupců zaměstnanců v této
jednotce. Výše je stanovena dle pravidel a koeficient odpovídá mírnému navýšení proti
roku 2017. Zaměstnavatel si skupinu zástupců zaměstnanců u jednání váže
mlčenlivostí, i tím, že není možné informovat spolupracovníky před tím, než je
ukončeno informování napříč odděleními zodpovědnými vedoucími úseků. Ve
výrobních závodech ABB v lokalitě Brno jsou tzv. smluvní mzdy a nastavovaní
parametrů těchto smluvních mezd, včetně rozdělení podléhá projednávání s odbory.
Přijatá praxe tedy neodporuje žádným platným dohodám, které byli v minulosti mezi
Odbory a zaměstnavatelem přijaty. Z tohoto důvodu jsou některé Zápisy vedeny
v režimu „důvěrné“.
Na výrobní jednotky v lokalitě Brno silně dopadla reorganizace ABB v Evropě a
organizační struktury Odborů se musí těmto změnám přizpůsobit. Což bude učiněno
v příštím roce, Volbami do jednotlivých úseků a ustavením nového Výboru ZO OS
KOVO.

Usnesení: Výbor vzal na vědomí informace zaměstnavatelů. Výbor projednal mzdové úpravy
u zaměstnavatele ABB EPDS a ABB EP.

Bod 2: Kolektivní vyjednávání ABB CZ

              Bylo zahájeno předáním požadavků zástupců jednotlivých ZO OS KOVO
působících na  lokalitách vedení ABB Česká republika. Kolektivní smlouvu máme
uzavřenu na roky 2018 a 2019, ale máme možnost otevírat některé body související
s mzdovým nárůstem. Pro jednání s vedením ABB Česká republika byla zvolena
vyjednávací komise ve složení pp.Bohdan, Doležal, Bareš a Hanák. V průběhu jednání
byli členové komise seznámeni s výkony výrobních jednotek v ABB Česká republika,
s aktuální i výhledovou zakázkovou náplní a průměrnými mzdovými navýšeními na
lokalitách v letošním roce.

Usnesení:  Výbor ZO OS KOVO ABB Brno schvaluje členy vyjednávací komise (dne
17.10.2018) a pověřuje ji vedením vyjednávání s cílem dosáhnout zlepšení
mzdových nárůstů v min. výši 5 % vyplácených mzdových prostředků v rámci
lokality .
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Bod 3: Projednávání záležitostí zaměstnavatele AB Komponenty s.r.o.

ü Kolektivní vyjednávání pro rok 2019 je v přípravě, ve výrobním závodě probíhá
reorganizace a audit činností jednotlivých výrobních úseků zaměření na zefektivnění
činností a příjem nových zakázek.  Přímým jednáním s vedením jednotky byly řešeny
některé připomínky zaměstnanců

Usnesení: Výbor ZO projednal a schválil výše uvedené materiály.

Bod 4: Ekonomické záležitosti ZO, plán výdajů na rok 2019

ü Předseda Výboru ZO přednesl informace o stavu hospodaření ZO OS KOVO ABB Brno
a seznámil přítomné s aktuální situací v čerpání příspěvků a výdaji na zajištění
plánovaných aktivit.

ü Je možné uspokojit ještě žadatele o půjčku z odborových prostředků a součástí
jednání je tedy formální schválení dvou žádostí od kolegů, členů odborů, kde se
vyčkávalo na dodání potřebných dokumentů a faktur. Není nutné půjčky administrovat
pouze jedenkrát ročně, zájemci mohou být uspokojováni průběžně.

ü V průběhu roku 2019 budou přepočítány výdaje na MultiSport a postupně dojde
k mírnému zvýšení ceny měsíčního příspěvku pro skupinu MultiSport, nečlenové.

Bod 5:  Různé, Diskuze a závěr

ü Donáška novin placených z odborových prostředků a distribuovaných do dílen se
stabilizovala, jedenkrát za měsíc dojde k výpadku dodávky, což je operativně řešeno.
Předseda Výboru ZO OS KOVO ABB Brno se zúčastnil pravidelných obchůzek výrobních
areálů spolu s lékařkou a zástupci managementu.

ü Kolektivní vyjednávání ke dni 28.11.2018 není uzavřeno.
ü Přijaty regulační pravidla pro MultiSport, příjem žádostí od nečlenů viz.informace na

webových stránkách https://www.odboryabbbrno.cz/oskovo/benefit-ii-sportovni-
cinnosti/

ü Omlouvám se za kumulaci Zápisů z jednání za měsíce říjen a listopad; v případech, že
se nám termíny jednání se zaměstnavateli překrývají, nebo vzájemně dokonce narušují
je to takto vhodnější, Zápis pokryje více informací, rozhodně se to nestane pravidlem.

ü Zápisy z neveřejných jednání se zaměstnavateli jsou Vám členům ZO dostupné v naší
kanceláři, po předchozí dohodě.

ü Termín příštího jednání Výboru ZO OS KOVO ABB Brno je navrhován na středu 12.12.
2018 od 14.00 hod.

Usnesení: Výbor ZO OS KOVO ABB Brno vzal na vědomí informace z různého a diskuze.

Plánované aktivity na leden až červen :
- Sportovní lyžařské zájezdy – dle informací pořadatelů – naplněno, evidují se náhradníci
- Nabídka rekreace – jarní prázdniny – zveřejněno, uzávěrka přihlášek 18.1.2019
- Koncertní turné Kabát 2019, vstupenky vyprodány, viz.prohlášení v aktualitách odkaz:
- https://www.odboryabbbrno.cz/
- Připravujeme zájezd na představení v některém z divadel v Praze, blíže bude nabídnuto

v lednu 2019

Vážené členky a členové, milí spolupracovníci: Výbor ZO OS KOVO ABB Brno i já osobně
Vám přeji příjemné a klidné prožití Adventu a příprav vánočních svátků.

Zapsal : Jiří Bohdan 28.11. 2018
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